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Rada Miejska w Niemczy 
Radni - Sesja  

Protokół nr BR.0002.6.2023 

LXII Sesja w dniu 30 czerwca 2023 roku.  
Obrady rozpoczęto 30 czerwca 2023 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 16:02 tego samego 
dnia. 

1. Otwarcie LXII sesji. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Niemczy powitał obecnych na posiedzeniu i otworzył 
LXII/23 sesję Rady Miejskiej w Niemczy. Następnie zarządził sprawdzenie obecności w 
aplikacji eSesja. 
Głosowano w sprawie: 
Sprawdzenie obecności.  
Wyniki głosowania 
OBECNY: 13, NIEOBECNY: 2 
Wyniki imienne: 
OBECNY (13) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Wiesława Ewa Kajrys , Mateusz 
Kossakowski , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , Andrzej Piotr Osipowicz , 
Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Kamila Anna Smęt , Mieczysław Stanisław 
Szklarski , Miłosz Marek Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNY (2) 
Michał Mirosław Kaczorowski , Stanisław Szachniewicz 
W posiedzeniu wzięło udział 13 członków Rady Miejskiej w Niemczy. Lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. Przewodniczący Andrzej Osipowicz 
potwierdził prawomocność obrad. 
W sesji brali również udział: Sekretarz Gminy Karolina Bieńko, Skarbnik Gminy Marta 
Żłobicka - Wnuk i Adwokat Tomasz Stefański, oraz Dyrektorzy jednostek organizacyjnych 
gminy. 
 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
Przewodniczący obrad poinformował, że porządek obrad został określony zawiadomieniem  
z dnia 7 czerwca 2023 roku. Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Alicja 
Borodajko wniosła o wprowadzenie do punktu 7 porządku obrad projektów uchwał 
przygotowanych przez komisje w związku z prowadzonymi sprawami skargowymi wobec 
Pana Burmistrza. Sekretarz Gminy Karolina Bieńko w imieniu Burmistrza Miasta i Gminy 
Niemcza wniosła o wprowadzenie do punktu 7 porządku obrad sesji, projektu uchwały w 
sprawie przyjęcia regulaminu wynagradzania nauczycieli, która była omawiana i 
zaopiniowana podczas wspólnego posiedzenia Komisji Infrastruktury Społecznej i Spraw 
Obywatelskich oraz Infrastruktury Technicznej i Rozwoju Gospodarczego w dniu 27 czerwca 
2023 roku. 
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie, nad przyjęciem do porządku obrad projektów 
uchwał w określonej poniżej kolejności. 
Głosowano wniosek 1 w sprawie: 
wprowadzenia w punkcie 7 porządku obrad ppkt "e" t. j. projektu uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi p. A. W. na Burmistrza Miasta i Gminy Niemcza dotyczącej 
niewykonania czynności polegających na publikacji zbioru danych przestrzennych dla 
obowiązujących aktów planowania przestrzennego (Projekt Nr 47/2023).  
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Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wniosek przewodniczącej komisji o zmianę porządku obrad został przyjęty. 
 
Głosowano wniosek 2 w sprawie: 
wprowadzenia w punkcie 7 porządku obrad ppkt "f" t. j. projektu uchwały w sprawie 
ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki 
przyznawania, obliczania i wypłacania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, 
funkcyjnego, za wysługę lat, dodatku za warunki pracy, wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, nagród ze specjalnego funduszu nagród, 
innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy (Projekt Nr 48/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wniosek Burmistrza o zmianę porządku obrad został przyjęty. 
 
Głosowano wniosek 3 w sprawie: 
wprowadzenia w punkcie 7 porządku obrad ppkt "g" t. j. projektu uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Niemcza (Projekt Nr 49/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wniosek przewodniczącej komisji o zmianę porządku obrad został przyjęty. 

Porządek obrad LXII/23 sesji Rady Miejskiej w niemczy został rozszerzony w punkcie 7 
wprowadzono podpunkty „e”, „f” i „g”. 
 
3. Przyjęcie protokołu z sesji Nr LXI/23. 
Przewodniczący obrad poinformował, że wszystkie uwagi wniesione przed sesją do 
protokołu, zostały odnotowane. 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia protokołu z sesji Nr LXI/23.  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Protokół  z sesji LXI/23 został przyjęty. 
 
4. Organizacja wypoczynku letniego dzieci i młodzieży na terenie Gminy Niemcza. 
Informacje w zakresie przedstawiła Dyrektor Szkoły Podstawowej w Niemczy Anna 
Kuźmińska. Każdy z dyrektorów jednostek podległych przedstawił swoje propozycje dla 
dzieci i młodzieży na lato. Został opracowany wspólny projekt, który podzielono na kilka 
turnusów. W miarę możliwości finansowych oraz kadrowych zaproponowano szereg 
różnorodnych zajęć, plastycznych, sportowych, rekreacyjnych i muzycznych dla dzieci i 
młodzieży w różnym wieku. Będą organizowane wycieczki m. in. na kąpielisko w Bielawie. 
Planowane wyjazdy będą częściowo finansowane przez rodziców a ich częstotliwość będzie 
zależała od zainteresowania. Dyrektor NOK Pani Renata Kukuła poinformowała radnych, że 
szczegółowe informacje na temat organizacji kolejnych turnusów będą ukazywały się na 
stornie internetowej gminy. Do organizacji wakacji w gminie zaangażowali się również 
Animator Sportu Kompleksu ORLIK w Niemczy oraz Klub Sportowy Niemczanka.  

Radna Kamila Smęt pogratulowała pomysłu i opracowania wspólnego projektu pn. Wakacje 
w Gminie Niemcza przez wszystkie jednostki gminy. Dyrektor Biblioteki Publicznej w 
Niemczy Pani Danuta Wakulik poinformowała, że zajęcia w bibliotece będą obejmowały 
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edukację czytelniczą, medialną i warsztaty plastyczne, komputerowe, zabawy ruchowe, gry 
planszowe, liczba i rodzaj zajęć będą uzależnione od zainteresowania dzieci i młodzieży. 
Dyrektor Przedszkola Publicznego w Niemczy poinformowała, że podczas pracy przedszkola 
w sierpniu po planowanej przerwie wakacyjnej w lipcu bieżącego roku zaplanowano w 
siedzibie dla najmłodszych dzieci zajęcia sensoryczne, muzyczne i plastyczne. Radna Edyta 
Mielnik zapytała czy w sierpniu do przedszkola mogą uczęszczać wszystkie dzieci bez 
wyjątku, których rodzice mają taką potrzebę? Dyrektor Przedszkola Pani Anna Fuszara 
potwierdziła, że wszystkie. 
Przewodniczący obrad również podziękował dyrektorom za zaangażowanie i przygotowanie 
wspólnego planu na wakacje. Wobec wyczerpania tematu zamknął punkt 4 porządku obrad.  
 
5. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Niemcza za 2022 rok. 
Przewodniczący obrad poinformował, że dnia 17 maja 2023 roku podano do publicznej 
wiadomości informację o możliwości udziału mieszkańców Gminy Niemcza w debacie na 
temat raportu o stanie Gminy Niemcza za 2022 rok. Do dnia 29 czerwca 2023 r. (czwartek), 
do godziny 14:00 nie wpłynęły od mieszkańców zgłoszenia do udziału w debacie. 
Po czym poinformował, że debata będzie prowadzona przez radnych i przedstawiciela 
Burmistrza, po czym zapytał kto będzie w imieniu Pana Burmistrza występował podczas 
debaty? Sekretarz Gminy Karolina Bieńko poinformowała, że to radni debatują i są to przede 
wszystkim wnioski i spostrzeżenia radnych na temat raportu, który został im przedłożony 
blisko dwa miesiące wcześniej. Przewodniczący obrad zapytał jaka jest sytuacja prawna jeśli 
nie ma kto przedstawić raportu o stanie gminy z uwagi na nieobecność burmistrza na sesji. 
Mecenas Tomasz Stefański poinformował obecnych, że raport został doręczony wraz z 
innymi materiałami więc on funkcjonuje i debatę Państwo prowadzicie bądź nie to jest 
wyłącznie Państwa decyzja. Raport o stanie Gminy Niemcza za 2022 roku stanowi załącznik 
nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
a) debata na temat raportu o stanie Gminy Niemcza za 2022 rok; 
Radny Miłosz Wrzesiński w temacie debaty zabrał głos w sprawach demografii. Porównał 
sytuację demograficzną Gminy Niemcza z roku 1999 i minionego roku 2022. Populacja 
gminy wynosiła 6500 mieszkańców teraz blisko 5153, zatem mamy znaczny spadek i jest to 
zjawisko które się nie. Radny dokonał analizy trudnej sytuacji w naszej gminie, wskazał, że 
największym pracodawcą jest teraz Urząd Miasta, gdzie skupia się centrum władzy i 
najważniejszych decyzji gospodarczych gminy. Radny zauważył, że brakuje działań 
zmierzających do rozwoju gminy, młodzi ludzie mogliby realizować się zawodowo, zaraz po 
ukończeniu studiów wyjeżdżają. Radny zauważył, na konieczność podejmowania działań 
zmierzających do tego, aby młodzież chciała zostać w naszej gminie. Rady zauważył m. in., 
że powinniśmy rozwijać transport a nie go likwidować. Należałoby wyznaczyć jasne cele aby 
zminimalizować trend spowolnić niekorzystne procesy demograficzne i stworzyć takie 
warunki gospodarcze, mieszkaniowe w naszej gminie aby ludzie chcieliby tu zamieszkać i 
pozostać. Starzejące się społeczeństwo lokalne będzie wymagało ustawicznej opieki, na co 
nasza gmina nie jest przygotowana. OPS za kilka lat stanie się nie wydolny. 
Radna Maria Oleksiak stwierdziła, że przygotowany raport odzwierciedla realizację 
przyjętych strategii i polityk naszej gminy. Dokument został przygotowany dobrze, dokonuje 
wnikliwej analizy efektów podsumowując wykonanie najważniejszych zadań, które Rada 
Miejska przyjęła w Gminie Niemcza do realizacji w minionym roku. Radna wymieniła 
sztandarowe działania tj. modernizacja sieci wodociągowo-kanalizacyjnej, naprawa dróg czy 
modernizacja i wymiana oświetlenia ulicznego. Radna wskazała również na opracowanie 
szczegółowej ewidencji zabytków i podkreśliła znaczenie dokumentu dla możliwości 
ubiegania się o środki zewnętrzne dla przeprowadzenia w przyszłości działań remontowych 
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przy udziale finansowych środków zewnętrznych, ponieważ dokument ten jest niezbędny w 
celu pozyskania np. funduszy europejskich. Radna wymieniła również znaczenie współpracy 
ponadlokalnej np. w zakresie wymiany źródeł ciepła, w ramach gospodarki niskoemisyjnej. 
Radna podkreśliła podjęte w 2022 roku działania na rzecz uchodźców z Ukrainy, gdzie 
zapewniono na naszym terenie dach nad głową, wyżywienie, opiekę medyczną i pomoc w 
znalezieniu pracy kilkudziesięciu osobom. Radna zwróciła uwagę na ukończenie długo 
oczekiwanej przez mieszkańców inwestycji budowy strażnicy w Przerzeczynie – Zdroju i 
podjęcie działań w zakresie modernizacji strażnicy w Gilowie. W zakresie realizacji 
przyjętych polityk w naszej gminie Radni są na bieżąco informowani. Radna wskazała 
również na pozytywną opinię na temat realizacji budżetu Gminy Niemcza za 2022 rok. Radna 
podziękowała Panu Burmistrzowi i jego współpracownikom oraz radnych, którzy dostrzegają 
potrzebę współdecydowania w zakresie rozwoju naszej gminy i popierają podejmowane przez 
Burmistrza działania. 

Radna Kamila Smęt zwróciła uwagę, że większą od Urzędu Miasta jednostką zatrudniającą 
mieszkańców naszej gminy są szkoła i przedszkole. Radna zwróciła uwagę na to, że z każdym 
rokiem miasto się rozwija, gmina się zmienia, dzięki inwestycjom i pozyskanym na nie z 
zewnątrz podczas trwającej kadencji środkom finansowym. Natomiast po liczebności grup 
przedszkolnych można wywnioskować, że w naszej gminie rodzi się sporo dzieci, które za 
kilka lat będą kształtowały jej przyszłość. 

Radna Paulina dziedzic podzieliła się swoimi spostrzeżeniami po przeczytaniu raportu o 
stanie Gminy Niemcza za 2022 rok. Podziękowała wszystkim dyrektorom i kierownikom 
jednostek organizacyjnych gminy oraz pracownikom urzędu, za prace na rzecz naszej gminy. 
Gmina się rozwija i pięknieje. Radna powiedziała o swoim zażenowaniu na ostatnim 
posiedzeniu komisji Rady Miejskiej w Niemczy, zwróciła uwagę na niestosowne zachowanie 
radnych, którzy zdecydowali się opuścić posiedzenie podczas składania Burmistrzowi 
podziękowań przez dyrektorów i pracowników jednostek organizacyjnych gminy. 

Radna Edyta Mielnik zwróciła uwagę, że Gmina Niemcza to 1 miasto i 7 sołectw i na 14 
inwestycji zrealizowanych i podjętych w 2022 roku w ¾ zostało zrealizowanych na terenie 
miasta. Radna zwróciła uwagę na to, że mieszkańcy na terenach wiejskich, stanowiący niemal 
połowę ludności naszej gminy, również zasługują na uwagę i należałoby o nich zadbać. 
Mieszkańcy z terenów wiejskich nie korzystają z oferty miasta np. Klub Senior Plus, warto 
temu zagadnieniu się przyjrzeć i dokonać diagnozy z czego taki brak zainteresowania wynika, 
czy jest to brak dojazdu, czy dopasowania oferty zajęć. Bardzo ważna jest edukacja na 
terenach wiejskich prowadzona przede wszystkim w szkołach niepublicznych. Zdaniem 
Radnej zabrakło chęci współpracy Burmistrza z Radą Miejską, podała przykład że kiedy radni 
chcą obradować i wrócić na salę posiedzeń urzędu miasta to słyszą jedynie o trudnościach 
organizacyjno-technicznych, radna poczuła się wyrzucona z siedziby urzędu. Radnej zabrakło 
w minionym roku właściwej opieki prawnej. Podkreśliła, że brak obecności mecenasa na 
posiedzeniach komisji niestety wydłuża czas ich pracy. Owszem radni mogą przedstawiać 
swoje pytania, wątpliwości kierując je w korespondencji mailowej za pośrednictwem 
sekretarza gminy co znacznie wydłuża opracowanie stosownych opinii i stanowisk w 
określonych sprawach. Radna przedstawiła swoje wątpliwości co do rozwiązania sprawy 
komunikacji miejskiej, gdzie w planach była rezygnacja z komunikacji organizowanej na 
zasadzie współpracy z innymi gminami powiatu dzierżoniowskiego, dopiero po interwencji 
mieszkańców i radnych burmistrz zmienił plany.  
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Sekretarz Gminy Karolina Bieńko ad vocem, zwróciła uwagę, że to była decyzja Pana 
Burmistrza a nie interwencja Rady. Przewodniczący obrad odebrał głos Sekretarz Gminy. 

Radna Edyta Mielnik zwróciła uwagę na kwestie stworzenia możliwości pozyskania terenów 
z KOWR-u na cele mieszkaniowe, aby stworzyć zainteresowanym możliwości zamieszkania 
na terenie naszej gminy. 

Radny Miłosz Wrzesiński ad vocem wypowiedzi Radnej Kamili Smęt, przyznał jej racje co 
do liczby dzieci. Radny podkreślił, że w wieku dorosłym wyjeżdżają z naszej gminy, a w 
naszej gminie nie tworzy się młodym ludziom żadnych perspektyw do ulokowania tutaj 
swojego ośrodka życia, nie ma możliwości mieszkania, zatrudnienia czy sprzyjających 
warunków prowadzenia działalności gospodarczej.  

Przewodniczący Andrzej Osipowicz udzielił głosu Radnej Wiesławie Kajrys. Sekretarz 
Gminy Karolina Bieńko poprosiła wcześniej o zabranie głosu. Przewodniczący obrad 
przypomniał, że w debacie zgodnie ze statutem biorą udział radni i burmistrz, chyba ze pani 
sekretarz ma pełnomocnictwo burmistrza do zabrania głosu o co na początku sesji zapytał, 
nikt się nie zgłosił. Sekretarz gminy zapytała z czego wynika pełnomocnictwo w dniu 
dzisiejszym podczas debaty? O czym zwróciła uwagę na to, że debata to są Państwa opinie i 
Państwa wnioski a nie pytania do Burmistrza jak to miało miejsce w ubiegłym roku. Pani 
Sekretarz wielokrotnie sygnalizowała przewodniczącemu chęć zabrania głosu, a on jej go nie 
udzielił. Przewodniczący obrad kolejny raz wyjaśnił, że najpierw w debacie wypowiadają się 
radni, po czym zwrócił się z pytaniem do mecenasa czy w zaistniałej sytuacji jeśli pani 
sekretarz nie ma pełnomocnictwa burmistrza to może zabrać głos? Mecenas Tomasz Stefański 
poinformował, że to nie jest regulowane ani materia naszego statutu, czy samorządu. 
Natomiast zawsze dopuszcza się do głosu pracownika, to tak samo jak Pani Skarbnik nie 
mogłaby zabierać głosu, czy on sam. Jest to raczej kwestia zwyczajowego podejścia, Ale to 
Przewodniczący zarządza obradami i to on udziela bądź nie udziela komuś głosu. 

Przewodniczący Andrzej Osipowicz udzielił głosu Radnej Wiesławie Kajrys. Odniosła się do 
konkretnego zapisu w raporcie o stanie gminy, dotyczący komunikacji z mieszkańcami. 
Radnej zabrakło bieżących informacji w zakresie dostępności nagrań z sesji, wyraziła swój 
sprzeciw wobec braku możliwości jako radnych co do odniesienia się do podejmowanych 
podczas sesji polemik, wskazując na brak nagrania z sesji kwietniowej. Radni powinni mieć 
możliwość zweryfikowania protokołu z nagraniem. Radna powiedziała o niezwłocznym 
opublikowaniu nagrania z ostatniego posiedzenia komisji na facebooku. Sekretarz Gminy 
zapytała czy to jest tematem debaty? Radna Wiesława Kajrys zwracając uwagę na fakt 
zapoznania się z raportem o stanie gminy przez radnych, którzy są w jego posiadaniu już od 
dłuższego czasu, zapytała o to jaka jest podstawa prawna nie przedstawienia tego raportu 
mieszkańcom gminy?  Mecenas odniósł się do statutu wskazując na fakt możliwości udziału 
w sesjach osób wskazanych tj. zastępca burmistrza, sekretarz, skarbnik. Poinformował 
również, że decyzja o udzieleniu głosu należy do przewodniczącego obrad. Mecenas odczytał 
również zapis art. 28a ustawy samorządowej, gdzie zapisano obowiązek przedłożenia raportu 
radzie gminy, raport podlega debacie a udział w nim mogą wziąć również mieszkańcy.  

Radna Paulina Dziedzic ad vocem poinformowała, że nagranie z sesji kwietniowej zostało już 
dawno opublikowane. 

Sekretarz Gminy ad vocem do wypowiedzi radnego Miłosza Wrzesińskiego wskazała, że 
zmiany demograficzne obecnie są problemem ogólnokrajowym i burmistrz nie ma na to 
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wpływu, podejmowane są działania prospołeczne tj. inwestycje – budowa przedszkola, 
poprawa stanu infrastruktury drogowej, wodnej i kanalizacyjnej, aby przyciągnąć nowych 
mieszkańców, inwestorów, turystów. Sekretarz poinformowała, że jeśli chodzi o działania 
podejmowane na rzecz seniorów to należy wskazać fakt pozyskania przez burmistrza środków 
zewnętrznych na funkcjonowanie Klubu seniora. Sekretarz odnosząc się do wypowiedzi 
radnej Edyty Mielnik wskazała na podejmowane działania w planowanych inwestycjach w 
zakresie gospodarki wodno-kanalizacyjnej gdzie przynajmniej trzy działania dotyczą 
obszarów wiejskich. Dodała również, że w raporcie nie ujęto zadań realizowanych w szkołach 
na terenach wiejskich, ponieważ Gmina Niemcza nie jest organem prowadzącym dla tych 
podmiotów, są to jednostki niepubliczne. Pani Sekretarz przypomniała, że w sprawie 
organizacji komunikacji na terenie naszej gminy Rada wyraziła swoją wolę a decyzję podjął 
Burmistrz. 

Radna Edyta Mielnik przypomniała, że wskazała inwestycje zrealizowane w 2022 roku. 
Radna wskazała na zapisy punktu 16 „Dialog i współpraca” w raporcie, które odnoszą się do 
współpracy gminy ze stowarzyszeniami, które nie funkcjonują tj. Ludowy Klub Sportowy 
Orzeł w Przerzeczynie – Zdroju, Grupa Odnowy Wsi Podlesie-Ruszkowice, oraz taki twór jak 
Rada Parafialna w Przerzeczynie-Zdroju. Sekretarz Gminy poinformowała, że dane 
pozyskano ze starostwa. 

Skarbnik Gminy Marta Żłobicka -Wnuk odnosząc się do skali zrealizowanych w 2022 roku 
inwestycji, podkreśliła że na 34, 14 z nich dotyczyło terenów wiejskich. Pani skarbnik 
wspomniała również o wielkości dochodów wykazanych w WPF, które kształtowane są m. in. 
przez sprzedaż mienia komunalnego, zanotowano również wiele wycen na działki pod 
budowę. Skarbnik wskazała na wyjątkowość wsparcia na jakie mogą liczyć oświatowe 
placówki niepubliczne, radna potwierdziła fakt oferowanego przez burmistrza wsparcia w 
zakresie utrzymania budynków gminnych w których znajdują się siedziby placówek. Skarbnik 
podkreśliła wyjątkowość tego rodzaju wsparcia, bo nie zna drugiej takiej gminy, gdzie w taki 
sposób wsparcie byłoby realizowane. 

Radny Andrzej Osipowicz w zakresie raportu odniósł się również do inwestycji, których 
jakość wykonania wg jego oceny budzi wątpliwości, wskazał na ułożenie kostki przez 
budynkiem urzędu miasta, na które wydano 300 tyś. zł. Radny wskazał na inwestycje stawu 
zamkowego, miała być muszla koncertowa, boisko. Teraz jak pada deszcz to wszystko się 
zapada, woda wypłukuje ścieżki i za kilka miesięcy nic tam już nie będzie. Wydaje się, że na 
terenie przy takim nachyleniu nie zostało przeprowadzone należyte odwodnienie, a kwota 
inwestycji na boisko to 1 mln 200 tyś. zł., ścieżka wokół stawu była zrobiona za 120 tyś. zł. 
Radny przekazał również zdanie osób sprzedających na placu targowym przy nowo 
wyremontowanej baszcie, gdzie większym samochodem dostawczym nie da się wjechać. 

Radny Stanisław Pelc zwrócił uwagę na zrealizowana w 2022 roku inwestycję drogi 
dojazdowej do Jasinka. Brakuje na wąskiej drodze zatoczek pozwalających swobodnie 
wymijać się jadącym w przeciwnych kierunkach pojazdom. Radny w imieniu mieszkańców 
podziękował za inwestowanie w drogi, chodniki i wodę w Nowej Wsi Niemczańskiej. Radny 
zwrócił uwagę na brak oświetlenia przez okres 9 m-cy, na remontowanej w 2022 roku drodze 
do Rynku w Niemczy. Radny zwrócił uwagę na brak remontów dachów w kamienicach, gdzie 
mieszkają osoby starsze, podjazdu dla osób niepełnosprawnych i matek z małymi dziećmi w 
wózkach dziecięcych w Rynku w Niemczy przy sklepie RTV, AGD, śmietników. Radny 
zwrócił uwagę na to, że inwestycje wykonano ale nie zakończono należycie, bo brakuje 
jeszcze wielu ważnych elementów. 
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Sekretarz Gminy Karolina Bieńko ad vocem przypomniała, że prace rewitalizacji Parku Marii 
i Lecha Kaczyńskich i stawu zamkowego podzielono na etapy, zakończono w 2022 roku etap 
1, a muszla koncertowa tez tam powstanie. Odniosła się również do wskazanych przez 
radnych kwot przeznaczonych do realizacji inwestycji, dokumentacja zamówień publicznych 
jest jawna a kwoty to propozycje wyłonionych w postępowaniu oferentów, na które nie mamy 
żadnego wpływu. Na pytanie Radnej Wiesławy Kajrys, czy drenaż wspomnianych w debacie 
terenów odbędzie się później?, sekretarz gminy odpowiedziała, że jeśli tak prace techniczne 
przez projektanta zostały zaprojektowane w 2 etapie - to tak. Dodała również, że w tym 
momencie nie może udzielić wyczerpującej odpowiedzi, bo nie ma w tym zakresie 
kompetencji.  

Radny Andrzej Osipowicz odniósł się do wysokości sprzedaży mieszkań komunalnych gdzie 
na 80 wniosków tylko 40 zostało sprzedanych, zapytał dlaczego to tak długo trwa? Pani 
sekretarz przypomniała, że wniosek jest jednym z pierwszych elementów, potem następuje 
wycena upoważnionego rzeczoznawcy, ewentualne uzupełnienie dokumentacji a te procedury 
niestety trwają. 

Radna Alicja Borodajko odnosząc się do raportu o stanie gminy za 2022 rok, wskazała na 
zadanie umieszczone w budżecie gminy dot. remontu oczyszczalni ścieków w Niemczy, 
dlaczego go nie ma. Skarbnik Gminy poinformowała, że zadanie się przesunęło i zostało ujęte 
w budżecie gminy na 2023 rok. Sekretarz poinformowała, że z uwagi na nierozstrzygnięcie 
przetargów w 2022 roku, zadanie zostało przeniesione do realizacji na 2023 rok. Radna 
przypomniała o brak obsługi prawnej m. in. podczas pracy komisji, która miała być 
zapewniona radnym w związku z podjętą w kwietniu 2023 roku uchwałą. Radna 
poinformowała, że jako przewodnicząca komisji Skarg, Wniosków i Petycji ma wsparcie 
prawne jeśli chodzi o pracę tej komisji. 

W dyskusji wzięli udział: 
- Miłosz Marek Wrzesiński  
- Maria Krystyna Oleksiak  
- Kamila Anna Smęt  
- Paulina Ewa Dziedzic  
- Edyta Marta Mielnik  
- Wiesława Ewa Kajrys  
- Andrzej Piotr Osipowicz  
- Alicja Maria Borodajko  
- Stanisław Tadeusz Pelc  
Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz wobec wyczerpania listy mówców zakończył 
debatę nad Raportem o stanie Gminy Niemcza za 2022 rok. 
 
b) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy 
Niemcza wotum zaufania (Projekt nr 42/2023). 
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad wotum zaufania dla Burmistrza Miasta  
i Gminy Niemcza za 2022 rok. 
Głosowano w sprawie: 
głosowanie w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Niemcza wotum zaufania 
(Projekt nr 42/2023). 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
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ZA (7) 
Paulina Ewa Dziedzic , Mateusz Kossakowski , Maria Krystyna Oleksiak , Stanisław Tadeusz 
Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Kamila Anna Smęt , Mieczysław Stanisław Szklarski  
PRZECIW (5) 
Alicja Maria Borodajko , Edyta Marta Mielnik , Andrzej Piotr Osipowicz , Miłosz Marek 
Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Wiesława Ewa Kajrys  
NIEOBECNI (2) 
Michał Mirosław Kaczorowski , Stanisław Szachniewicz 
Uchwała nie została podjęta. 
 
Przewodniczący obrad ogłosił, że w związku z powyższym zgodnie z zapisem art. 28 aa ust. 9 
ustawy o samorządzie gminnym uchwałę o udzieleniu wójtowi wotum zaufania rada gminy 
podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady gminy. Niepodjęcie 
uchwały o udzieleniu wójtowi wotum zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały o 
nieudzieleniu wójtowi wotum zaufania. 
Mając powyższe na uwadze Rada Miejska w Niemczy nie podejmując uchwały o 
udzieleniu Burmistrzowi Miasta i Gminy Niemcza wotum zaufania, jednocześnie 
z mocy prawa podjęła uchwałę o nieudzieleniu Burmistrzowi Miasta i Gminy 
Niemcza wotum zaufania, która otrzymała numer LXII/379/23 z dnia 30 czerwca 
2023 roku i stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Osipowicz o godz. 14:35 ogłosił przerwę. Przerwa 
w obradach trwała do godz. 14:47. 
 
6. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Niemcza za 2022 
rok. 
Przewodniczący obrad poinformował, ze sprawozdanie było szczegółowo omawiane podczas 
posiedzenia połączonych komisji.  
Skarbnik Gminy Marta Żłobicka -Wnuk poprosiła o Radnych o wskazanie tych zadań 
zrealizowanych w 2022 roku, co do których mają oni wątpliwości, mogłoby to pomóc w 
projektowaniu budżetu na następny rok. 
Radna Wiesława Kajrys złożyła wniosek o zbadanie sprawy placu zamkowego w celu 
wykonania drenażu. Skarbnik Gminy poinformowała, aby ten wniosek złożyć wraz innymi 
materiałami do projektu budżetu do końca września 2023 roku. 
 
a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu o przedłożonym 
przez Burmistrza Miasta i Gminy Niemcza sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 
2022 rok; 
Opinię pozytywną wraz z uzasadnieniem odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w 
Niemczy Edyta Mielnik. Opinia stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
b) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Niemczy w sprawie 
wykonania budżetu Miasta i Gminy Niemcza za 2022 rok oraz wniosku komisji w sprawie 
udzielenia absolutorium Burmistrzowi Niemczy za rok 2022 z tytułu wykonania budżetu; 
Opinię pozytywną wraz z uzasadnieniem odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Niemczy Miłosz Wrzesiński. Opinia stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu. 
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c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu w sprawie 
zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta  
i Gminy Niemcza za 2022 rok; 
Opinię pozytywną wraz z uzasadnieniem odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej  
w Niemczy Wiesława Kajrys. Opinia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 
d) dyskusja na temat wykonania budżetu Miasta i Gminy Niemcza za 2022 rok; 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję. Nie zgłoszono uczestników do dyskusji na temat 
wykonania budżetu Miasta i Gminy Niemcza za 2022 rok. Przewodniczący obrad zamknął 
dyskusję.  
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie. 
e) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
oraz sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 rok (Projekt Nr 43/2023); 
Głosowano w sprawie: 
głosowanie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 
wykonania budżetu za 2022 rok (Projekt Nr 43/2023). 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXII/380/23 z dnia 30.06.2023 roku i 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 rok zostało 
przez Radę Miejską w Niemczy zatwierdzone. 
 
f) głosowanie nad rozstrzygnięciem w przedmiocie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy 
Niemcza absolutorium z tytułu wykonania budżetu Miasta i Gminy Niemcza za 2022 rok 
(projekt Nr 44/2023). 
Głosowano w sprawie: 
głosowanie w przedmiocie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Niemcza absolutorium z 
tytułu wykonania budżetu Miasta i gminy Niemcza za 2022 rok (projekt Nr 44/2023). 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXII/381/23 z dnia 30.06.2023 roku i 
stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
Grupa Radnych na ręce pani skarbnik złożyła wyrazy podziękowania dla Burmistrza za pracę 
na rzecz Gminy Niemcza w 2022 roku.  
 
7. Rozpatrzenie projektów uchwał: 
a) w sprawie powołania zespołu opiniującego zgłoszonych kandydatów na ławników na 
kadencję 2024-2027 (Projekt nr 40/2023 ze zmianami); 
Przewodniczący przypomniał o szczegółowym omówieniu projektu uchwały. Inspektor 
Agnieszka Borowska zapytała Radna Marię Oleksiak o to czy wyraża zgodę na objęcie 
funkcji Przewodniczącego Zespołu. Radna wyraziła zgodę. Inspektor poprosiła Radę o 
uwzględnienie w projekcie uchwały zapisów poszczególnych funkcji powołanych osób.  
Zmiany naniesiono. 
Przewodnicząca Wiesława Kajrys poinformowała, że wyrażone, podczas wspólnego 
posiedzenia w dniu 27 czerwca 2023 roku, opinie projektu nr 40/2023 komisji stałych są 
pozytywne. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego zgłoszonych kandydatów na 
ławników na kadencję 2024-2027 (Projekt nr 40/2023).  
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Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXII/382/23 z dnia 30.06.2023 roku i 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
b) w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
miasta i gminy Niemcza dla obszaru wsi Przerzeczyn-Zdrój (Projekt Nr 41/2023); 
Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Przewodnicząca Wiesława Kajrys 
poinformowała, że wyrażone, podczas wspólnego posiedzenia w dniu 27 czerwca 2023 roku, 
opinie projektu nr 41/2023 komisji stałych są pozytywne.  
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Niemcza dla obszaru wsi Przerzeczyn-Zdrój (Projekt Nr 
41/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXII/383/23 z dnia 30.06.2023 roku i 
stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 
c) o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Niemcza 
na lata 2023-2036 (Projekt nr 45/2023); 
Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Przewodnicząca Wiesława Kajrys 
poinformowała, że wyrażone, podczas wspólnego posiedzenia w dniu 27 czerwca 2023 roku, 
opinie projektu nr 45/2023 komisji stałych są pozytywne. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Niemcza na lata 2023-2036 (Projekt nr 45/2023). 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXII/384/23 z dnia 30.06.2023 roku i 
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 
d) w sprawie dokonania zmian w budżecie Miasta i Gminy Niemcza na 2023 rok (Projekt Nr 
46/2023); 
Radny Andrzej Osipowicz zapytał o kwotę 10 tyś. zł. zaplanowanych w Rozdziale 71095 na 
ZIT? Otrzymał odpowiedź twierdzącą. Radni nie mieli więcej pytań do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Wiesława Kajrys poinformowała, że wyrażone, podczas wspólnego 
posiedzenia w dniu 27 czerwca 2023 roku, opinie projektu nr 46/2023 komisji stałych są 
pozytywne. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Miasta i Gminy Niemcza na 2023 
rok (Projekt Nr 46/2023). 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXII/385/23 z dnia 30.06.2023 roku i 
stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 
e) w sprawie rozpatrzenia skargi p. A. W. na Burmistrza Miasta i Gminy Niemcza dotyczącej 
niewykonania czynności polegających na publikacji zbioru danych przestrzennych dla 
obowiązujących aktów planowania przestrzennego (Projekt Nr 47/2023); 
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Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radna 
Alicje Borodajko o przedstawienie stanowiska komisji w sprawie wraz z projektem uchwały. 
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz ze stanowiskiem komisji w rozpatrywanym 
zakresie. Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Sekretarz Gminy zwróciła uwagę, że w 
skardze było napisane, że jeśli Burmistrz podjął działania zmierzające do publikacji danych to 
pani A.W. nie wnosi skargi. Przewodnicząca poprosiła Pana Mecenasa o odniesienie się do 
uwagi Pani Sekretarz. Mecenas Tomasz Stefański, że skarga nie powinna być wnoszona 
warunkowo i nalega na jej rozpatrzenie przez Radę.  
Wobec powyższego Przewodniczący obrad zarządził głosowanie. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Osipowicz o godz. 15:35 ogłosił przerwę z uwagi na 
usterkę techniczną w głosowaniu nad uchwałą. Przerwa w obradach trwała do godz. 15:44. 
 
Po wznowieniu obrad Przewodniczący Andrzej Osipowicz zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi p. A. W. na Burmistrza Miasta i Gminy 
Niemcza dotyczącej niewykonania czynności polegających na publikacji zbioru danych 
przestrzennych dla obowiązujących aktów planowania przestrzennego (Projekt Nr 47/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXII/386/23 z dnia 30.06.2023 roku i 
stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
f) w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki 
przyznawania, obliczania i wypłacania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, 
funkcyjnego, za wysługę lat, dodatku za warunki pracy, wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, nagród ze specjalnego funduszu nagród, 
innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy (Projekt Nr 48/2023). Przewodniczący 
Andrzej Osipowicz zapytał czy związki wyraziły swoja opinie na temat projektu uchwały? 
Inspektor Agnieszka Borowska udzieliła odpowiedzi twierdzącej. 
Radni nie mieli więcej pytań do projektu uchwały. Przewodnicząca Wiesława Kajrys 
poinformowała, że wyrażone, podczas wspólnego posiedzenia w dniu 27 czerwca 2023 roku, 
opinie projektu nr 48/2023 komisji stałych są pozytywne. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek oraz 
szczegółowe warunki przyznawania, obliczania i wypłacania nauczycielom dodatków: 
motywacyjnego, funkcyjnego, za wysługę lat, dodatku za warunki pracy, wynagrodzenia za 
godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, nagród ze specjalnego funduszu 
nagród, innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy (Projekt Nr 48/2023). 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXII/387/23 z dnia 30.06.2023 roku i 
stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
 
g) w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Niemcza (Projekt Nr 
49/2023). Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji Radna Alicje Borodajko o przedstawienie stanowiska komisji w sprawie wraz z 
projektem uchwały. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz ze stanowiskiem 
komisji w rozpatrywanym zakresie. Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
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podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Niemcza 
(Projekt Nr 49/2023). 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXII/388/23 z dnia 30.06.2023 roku  
i stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
 
8. Informacja z pracy międzysesyjnej Burmistrza. 
Sprawozdania stanowią kolejno załączniki nr 16 oraz nr 17 do niniejszego protokołu. 
Radny Miłosz Wrzesiński podziękował panu Burmistrzowi za jego czynny udział w pikniku z 
okazji Dnia Dziecka i czytanie dzieciom bajek, inicjatywa godna kontynuowania, radny 
polecił bajki La Fontaine’a. 
Radna Krystyna Oleksiak pogratulowała Panu Burmistrzowi otrzymania od Prezydenta RP 
brązowego krzyża zasługi, który wręczył mu wojewoda 15 czerwca 2023 roku.  
 
9. Interpelacje, zapytania i wnioski Radnych. 
Brak wniosków i interpelacji radnych. 
 
10. Interpelacje, zapytania i wnioski Sołtysów. 
Sołtys Przerzeczyna-Zdroju Kazimierz Dziadkowiec zaprosił na jutrzejsze zawody powiatowe 
Straży pożarnych i biesiadę. 
 
11. Sprawy różne. 
Radny Andrzej Osipowicz prosi o interwencję w zabezpieczeniu chodnika przy przedszkolu 
w powiecie dzierżoniowskim, oraz o interwencje w sprawie skarpy/muru oporowego przy ul. 
Przedszkolnej jest uszkodzony, przewodniczący prosi o interwencję. 
 
Radny Stanisław Pelc poprosił Radna Marię Oleksiak o nieingerowanie i wyrażanie 
publicznie swoich opinii na temat jego zachowania poza salą posiedzeń. Poprosił również 
Radną Marię Oleksiak, aby nie poruszać tematów jego prywatnego życia na posiedzeniach 
komisji i sesji. 
 
Przewodniczący obrad pouczył radnych, że tego rodzaju sprawy należy omawiać poza 
posiedzeniami sesji. 
 
Radna Wiesława Kajrys wyraziła oświadczenie od 3:02:16 do 3:02:46 czasu nagrania z sesji  
i poinformowała, że sytuacji zaistniałej podczas ostatniego posiedzenia komisji w dniu 27 
czerwca 2023 roku nie pozostawi bez reakcji. Sekretarz Gminy Karolina Bieńko 
przypomniała, że opisana przez Radna sytuacja miała miejsce podczas przerwy w obradach 
komisji. Ad vocem Radna Wiesława Kajrys zwróciła uwagę, że nagranie z posiedzenia wraz z 
przerwą zostało podane do publicznej wiadomości i jest w internecie.  
 
Radna Alicja Borodajko odczytała odpowiedź Burmistrza w zakresie zamontowania koszy na 
ul. Rynek, Królowej Jadwigi i Piastowskiej, że projekt budowlany nie obejmował montażu 
małej architektury, która zostanie zamontowana w możliwie najbliższym terminie jak tylko 
budżet gminy na to pozwoli. Radna zapytała kiedy będą zamontowane kosze na śmieci przy 
nowo wybudowanych drogach? Sekretarz Gminy odpowiedziała w możliwym najbliższym 
terminie. 
 
Radna Edyta Mielnik przedstawiła odpowiedź Burmistrza, że tablica informacyjna w 
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miejscowości Ruszkowice zostanie zamontowana w najbliższym możliwym terminie. Radna 
zapytała kiedy będzie zamontowane oznakowanie numeracji dla domów w Ruszkowicach?, 
ponieważ w tym lokalu mieszkają osoby starsze i miała miejsce sytuacja kiedy to pogotowie 
ratunkowe miało problem z odszukaniem chorego. Radna odczytała odpowiedź Burmistrza w 
tym zakresie zamontowania oświetlenia na drodze przy uzdrowisku w Przerzeczynie Zdroju, 
Radna poprosiła o wystosowanie pisma do właściciela obiektu o rozważenie wymiany 
oświetlenia. Sekretarz Gminy zwróciła uwagę, że Pani Radna jako przedstawiciel z tego 
okręgu również może wystąpić do właściciela oświetlenia z takim wnioskiem. 
 
Radny Miłosz Wrzesiński zwrócił uwagę na zły stan schodów zlokalizowanych na ul. 
Bolesława Chrobrego w Niemczy, Radny poprosił o przyjrzenie się temu problemowi. 
 
Radna Alicja Borodajko poprosiła o sprawdzenie oświetlenia w Parku zamkowym nad 
stawem, od kilku dni jest ciemno. 
Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz złożył obecnym życzenia udanego urlopu w 
wakacje. 
 
Pani Renata Kukuła pełniąca obowiązki Dyrektora NOK w Niemczy poinformowała, że 
zawsze podczas posiedzeń radnych nikt nikomu nie wyłącza mikrofonu. 
 
12. Zamknięcie sesji. Przewodniczący Rady Miejskiej w Niemczy Andrzej Osipowicz wobec 
wyczerpania porządku obrad o godz. 16:02 zamknął posiedzenie LXII/23 sesji. 
 
Nagranie archiwalne z LXII/23 sesji znajduje się pod adresem: 
https://onedrive.live.com/?id=C7A7BC38ED7626DC%21293&cid=C7A7BC38ED7626DC 
 
Raport zbiorczy imiennego głosowania radnych podczas LXII/23 sesji Rady Miejskiej w 
Niemczy z dnia 30 czerwca 2023 roku stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
 

Przewodniczący 
 Rady Miejskiej w Niemczy 

 (-) Andrzej Osipowicz 

 

 

 

 

 

Przygotował(a): Agnieszka Borowska
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